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سردار رستمی:
می دانند که اورانیوم غنی شده

برای تولید سلاح را داریم
دبیر سابق کمیسیون توسعه و تجهیز سپاه، گفت: هیچ کشوری مشت خودش را 
خالی نمی کند. ما تجهیزاتی داریم که از هسته ای خیلی بالاتر است. درخواست 
نمایندگان محترم مجلس در تغییر دکترین هســته ای به حق است اما برخی 

موضوعات را نمی دانند، چون آن ها را هر کسی این موضوعات را نمی داند.
ماجرای نامه برخی نمایندگان مجلس خطاب به شورای عالی امنیت ملی برای 

تغییر دکترین هسته ای کشور، موجب واکنش های زیادی شده است.
ســردار ابراهیم رستمی، دبیر سابق کمیسیون توســعه و تجهیز سپاه نیز در 

گفت وگویی به این موضوع پرداخته است.
او در گفتگو با دیدبان ایران با بیان اینکه ســلاح هسته ای یک سلاح بازدارنده 
اســت و یک سلاحی نیست که کسی بتواند از آن استفاده کند، گفت: تاکنون 
هم کسی نتوانسته از آن استفاده کند. اگر حضرت آقا به عنوان مرجع تقلید آن 

حرام کردند، به این دلیل است که یک سلاح کشتار جمعی است.
رســتمی افزود: در حقیقت سلاحی است که باید وحشــیانه با آن جنگید. از 
ســوی دیگر مگر رژیم صهیونیســتی ندارد، چرا نمی تواند استفاده کند؟ مگر 
آمریکایی ها نداشتند، چرا نتوانستند استفاده کنند؟ بنابراین فقط می تواند در 
حد بازدارندگی باشد. من اعتقاد دارم در حکم ثانویه این درخواست نمایندگان 
مجلس می تواند درست باشد. چون طرف مقابل ما هسته ای است. فقط نقش 

بازدارندگی دارند و اگر ما نداشته باشیم، جری تر می شوند.
وی ادامه داد: من هم اعتقاد دارم که باید تجدیدنظری شــود. غربی ها و آمریکا 
می دانند که ما در تولیدش مشــکلی نداریم. کشوری که توانسته اورانیوم ۶۰ 
درصد را غنی کند، مطمئنا مراحل بعد را هم می تواند و تکنولوژی  چیزی نیست 
که دستیابی به آن سخت باشــد. ما فقط آن نساختیم و می دانند که اورانیوم 
غنی شده برای تولید بمب هسته ای داریم. اما به دلیل فتوای رهبری است آن را 
نساختیم که فرمودند ما سلاح هسته ای تولید نمی کنیم و آن حرام دانسته اند. 
اما احتمال دارد شــورای عالی امنیت ملی به این نتیجه برسد که طرف ما یک 

کشور هسته ای است، بخواهد بازدارندگی ایجاد کند.
رستمی با بیان اینکه تایید می کنم که علی رغم این که نمی شود از آن استفاده 
کرد و جزو سلاح های به کارگیرنده نیست، برای بازدارندگی خوب است، ادامه 
داد: البته  قدرت بازدارندگی ما از سلاح هسته ای بالاتر است. این را نه بر مبنای 
آن عِرق ملی می گویم. اما آن چیزی که مردم دیدید، بخش آشــکار قدرت ما 
است و کســی از بخش پنهان آن خبر ندارد. من به عنوان مطلع اعتقاد دارم، 
هرچی تاکنون دیدند ســر کوه یخ بوده. درســت است که ۲۰۰ موشک با هم 
شلیک شده که در دنیا بی سابقه اســت. این یک قدرت فوق العاده می خواهد. 
اما تمام این ها به اضافه پهبادهای ایران بخشی از قدرت آشکار ما است. قدرت 

پنهان خود را برای روز مبادا گذاشتیم.
این سردار سپاه پاسداران افزود: هیچ کشوری مشت خودش را خالی نمی کند. 
ما تجهیزاتی داریم که از هســته ای خیلی بالاتر اســت. درخواست نمایندگان 
محترم مجلس در تغییر دکترین هســته ای به حق است اما برخی موضوعات 
را نمی دانند، چون آن ها را هر کســی این موضوعات را نمی داند. این اطلاعات 
سری و به کلی سری است. بسیاری از موضوعات را هم نمی توانیم، فاش کنیم 
و روز مبادا مشــخص می شود. اما اگر یک روزی جنگ مستقیم اتفاق بیفتد یا 
آمریکایی ها به صورت مستقیم وارد شوند، آن موقع می توانند، متوجه می شوند. 
من فقط یک اشاره کنم و یک کد بدهم در زمانی که ترامپ می خواست صدور 

نفت ما را به صفر برساند، چند تا عملیات تاکتیکی اتفاق افتاد.
او همچنین گفت: نمی خواهم بگویم چه کسی انجام داده است. اما پنج نفتکش 
در بندر فجیره منفجر شــد. چی منفجر شدند؟ اگر در دریا بود یک اژدری به 
آن خورده بود. یا قایق های توپدار، قایق های ناشناس یا پهباد آنها را می زد. اما 
در بندر فجیره که تقریبا امنیتی ترین بندر است این پنج نفتکش خورده است. 
حتی نمی دانند از کجا ضربه خورده اند. دو تا نفتکش هم در دریای عمان مورد 
حمله قرار گرفت، زمانی که دقیقا نخست وزیر ژاپن به عنوان فرستاده ترامپ به 

ایران آمده بود. اتفاقا هر دو نفتکش هم ژاپنی بود.

ویژه

طعنه زیدآبادی به اظهارات یک عضو مجلس
فعال سیاسی اصلاح طلب با انتشار یاداشتی در کانال تلگرامی خود به اظهارات 

یک نماینده مجلس درباره رئیس جمهور واکنش نشان داد.
احمد زیدآبادی، فعال سیاسی اصلاح طلب، با انتشار یادداشتی در کانال تلگرامی 
خود نوشــت: »کامران غضنفری عضو مجلس از حوزه تهران گفته است: »اگر 
پزشــکیان در روزهای آینده ظریف را خلع نکند، خودش را دادگاهی خواهیم 
کرد و به ۱۰ الی ۱۵ سال محکوم و از ریاست جمهوری هم عزل خواهد شد.«
به نظرم آقای غضنفری و دوســتانش بهتر است تعلل را کنار بگذارند و هر چه 
زودتر این کار را انجام دهند، چون در آن صورت حداقل سه مشکل حل خواهد 
شد. مشکل اول اینکه پزشــکیان از عذابِ حرکت بر روی میدان مینِ پاستور 
نجات پیدا می کند و بقیه عمرش را با خیال راحت به آشــامیدن آب خنک در 

گوشه دنج یک زندان سپری می کند.
دوم اینکه، شــهروندانی که در انتخابات اخیر به او رأی داده اند، از زیر بار فشار 
روانی این همه ســرزنش و متلک و بدگویی و ناســزای اطرافیان خود خلاص 
می شوند و نفسی تازه می کنند. سوم اینکه، چون بحران در خاورمیانه به نقطۀ 
اوج خود نزدیک می شود، بسیاری از مردم علاقمندند دولت تحت کنترل کامل 
آقای غضنفری و دوستانش باشد تا ببینیم پس از آن همه شعارهای کَرکننده، 
چه چیزی در آســتین دارند که آن را رو کنند! بنابراین توصیه ام این است؛ در 
کاری که وعدۀ آن را داده اند، شتاب کنند که گفته اند در امر خیر نه درنگ جایز 

و نه حاجت به استخاره است!

سوشیال

شیطنت ضدایرانی مدیر رسانه ای آنکارا
ادامه از صفحه 1

همه مردم و به خصوص علوی های ترکیه به شــدت از سیاست های اردوغان 
در حمایت از صهیونیســت ها عصبانی هســتند. اقتصاد این کشــور به خاطر 
رویه های ضدعلمی اردوغان به شدت آسیب پذیر شده است. دیپلماسی عمومی 
اردوغان کاملًا شکست خورده و تمامی سیاست های ضدایرانی و ضداسلامی وی 
برای جمهوری اســلامی ایران قابل پاسخگویی است. قرار نیست ایران حرمت 
همسایگی را تا ابد به طور یک طرفه حفظ کند، اما دولت ترکیه از هیچ تلاشی 

برای حمله به منافع ملی جمهوری اسلامی ایران فروگذار نکند!

یادداشت

کیفرخواست پرونده چای دبش صادر شد
دادستان عمومی و انقلاب تهران از صدور کیفرخواست پرونده چای دبش در 

۶۱۳ صفحه و ارسال آن به دادگاه خبر داد.
به گزارش ایلنا، به نقل از مرکز رســانه قــوه قضائیه، یکی از پرونده هایی که 
طــی مدت اخیر، اذهان مردم را به خود درگیــر کرده بود، پرونده مربوط به 

شرکت چای دبش بود.
در همین رابطــه، »صالحی« دادســتان عمومی و انقلاب تهــران از صدور 
کیفرخواســت پرونده چای دبش در ۶۱۳ صفحه و ارسال آن به دادگاه خبر 
داد. وی در ایــن زمینــه گفت: در پرونده چای دبش تاکنــون برای ۶۳ نفر 
کیفرخواســت صادر شده که بعضی از این افراد کارمند بانک، بعضی کارمند 
وزارت جهاد کشاورزی، وزارت صمت و سازمان توسعه و تجارت و تعدادی نیز 

از مدیران و عوامل گروه دبش و شرکت های وابسته به آن هستند.
صالحی با بیان اینکه در این پرونده که از اواخر ســال ۱۴۰۱ تشــکیل شده، 
از ۳۳ کارشــناس در رشته های مختلف اســتفاده شده است، گفت: به لحاظ 
وســعت و پیچیدگی موضوعات در این پرونده، تحقیقات مفصل و دقیقی با 

مشورت های صاحب نظران حقوقی صورت گرفته است.
دادستان تهران با بیان اینکه پرونده چای دبش با ضمائم آن دارای ۳۵۰ جلد 
و ۷۰ هزار صفحه اســت، گفت: اتهامات متهمیــن اصلی این پرونده، اخلال 
کلان و عمده در نظام اقتصادی و ارزی کشور، معاونت در این اتهام، تحصیل 

مال نامشروع و همچنین پرداخت و اخذ رشوه است.
صالحــی ادامــه داد: در پرونده مذکور، عــلاوه بر مســائل و تخلفات ارزی 
گــروه دبش، بیش از ۳۰ هزار میلیارد تومان تســهیلات بانکی بدون ضوابط 
 و مقــررات در اختیار این گروه گذاشــته شــده که ۹ هــزار میلیارد تومان 

آن معوق شده است.

عدلیه

مجلس منتظر نامه پزشکیان 
برای بررسی مجدد استعفای

کریم حسین زاده
علیرضا سلیمی سخنگوی هیات رئیسه مجلس از چگونگی 

روند رسیدگی دوباره استعفای حسین زاده گفت.
علیرضا ســلیمی ســخنگوی هیات  رئیسه مجلس گفت: 
اگر درخواستی از سوی دولت برای مطرح شدن استعفای 
عبدالکریم حســین زاده مطرح شود در صحن علنی طبق 

روال و قانون مجدداً مورد بررسی قرار می گیرد.
به گــزارش فارس، ســلیمی درباره مطرح شــدن مجدد 
استعفای معاون امور توسعه روســتایی و مناطق محروم 
کشــور، گفت: برای بررسی مجدد اســتعفای عبدالکریم 
حســین زاده، رئیس جمهور مجدد باید درخواست استعفا 
را به مجلس بفرســتد و تاکنون چنین نامه ای به مجلس 

داده نشده است.
وی ادامه داد: از نظر قانونی نیز مشــکلی وجود ندارد. اگر 
درخواستی از سوی دولت برای مطرح شدن استعفا مطرح 
شــود در صحن علنــی طبق روال و قانــون مجدداً مورد 

بررسی قرار می گیرد. 
وی تأکید کرد: بررسی استعفا حتماً باید در صحن مجلس 
شورای اسلامی مطرح و باید از طرف نمایندگان پذیرفته 

شود.

ادعای عجیب امیرحسین ثابتی 
درباره دلیل قطع سخنرانی اش 

IPU در اجلاس
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی به ارائه 
توضیحاتی درباره فضای سخنرانی خود در IPU پرداخت.
بــه گزارش خبرگــزاری خبرآنلاین، امیرحســین ثابتی، 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
قطع سخنرانی خود در نشست IPU در ویراستی نوشت: 
»در نشست شورای بین المجالس )ipu( که در ژنو برگزار 
می شود، در زمان کمی که داشتم درباره جنایات اسرائیل 
صحبت کردم. البته وســط صحبت گفتند مشکل فنی در 

ترجمه ایجاد شده!
نمی دانم چرا این مشکلات فقط برای هیات پارلمانی ایران 
رخ می دهد! کمااینکه نماینــده پارلمان عراق هم  تاکید 
داشــت این مدل مشکلات فنی تا الان فقط برای ایران به 

وجود آمده که معنایش مشخص است.
در فرصت هــای بعدی، بازهم صدای مظلومان غزه خواهم 

بود.
گفتنی اســت امیرحســین ثابتی نماینده مجلس شورای 
اسلامی که به همراه محمدباقر قالیباف، رئیس قوه مقننه 
به ژنو ســفر کرده است، در اجلاس اتحادیه بین المجالس 
جهانی مشغول سخنرانی به زبان فارسی بود که سخنان او 

به دلیل عدم حضور مترجم لغو شد.

جزئیات جلسه بررسی رفع مشکلات 
مصوبه همسان سازی حقوق بازنشستگان

جلســه بررســی رفع مشــکلات در زمینه اجرای مصوبه 
همســان سازی حقوق بازنشســتگان پیش از ظهر دیروز 
در کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 
اســلامی برگزار شــد. به گزارش ایلنا، جلســه بررســی 
مشــکلات در زمینه اجرای مصوبه همسان سازی حقوق 
بازنشستگان لشــکری، کشــوری و تامین اجتماعی روز 
گذشــته به ریاســت عبدالرضا مصری، عضو کمیسیون 
برنامه بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی در این 

کمیسیون برگزار شد.
عبدالرضا مصری در تشــریح جزئیات جلسه مذکور ضمن 
تاکیــد بر این نکتــه که در زمینه همسان ســازی حقوق 
بازنشســتگان با دو موضــوع مواجه هســتیم، ادامه داد: 
نخست اینکه بازنشستگان عزیز ما که بعد از سالیان سال 
خدمت،باید یک فراغتی داشــته باشند،آیا با دریافتی که 
مخصوصاً در طبقات ۱ تا ۴ از صندوق های بازنشســتگی 
کشوری، لشکری و تامین اجتماعی دارد، حقوقشان کفاف 
زندگی امروزشان را می دهد و یا خیر ؟ که باید بگویم خیر. 
مصری با بیان اینکه زمانی می توانیم بگوییم همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان به درســتی صــورت گرفته و مورد 
رضایت بازنشستگان بوده است که توانایی پرداخت، برابر 
حداقل نرخ تورم، بعــلاوه ۵ الی ۶ درصد اضافه حقوق را 
داشته و اعمال کنیم، ادامه داد: متاسفانه تاکنون نتوانستیم 
به این مهم دست پیدا کنیم. بنابراین آن متغیری که روی 
تمامی این مناســبات اثرگذار بوده نرخ تورم است. وی با 
بیان اینکه اگر نرخ تورم ثابت باشد و تنها سالیانه ۵ درصد 
به حقوق بازنشستگان افزوده شود، بازنشسته احساس می 
کنــد که ۵ درصد قدرت خرید بالاتری پیدا کرده اســت، 
بیــان کرد: از ایــن رو وقتی ما ۴۰ درصــد هم به حقوق 
بازنشســته اضافه کنیم اما نرخ تــورم به عنوان مثال ۴۵ 
درصد باشــد، آن بازنشسته احساس می کند که نسبت به 

سال گذشته کمبودهایی دارد .
وی با بیان اینکه همسان ســازی حقوق بازنشســتگان در 
سنوات گذشته نیز انجام شده اســت، ادامه داد: ایراداتی 
که دستگاه ها در راستای اجرای این مصوبه دارند، مختلف 
اســت. این نماینده مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
در حال حاضر صندوق بازنشســتگی کشــوری یکسری 
مشکلات دارد. همچنین برای صندوق بازنشستگی تامین 

اجتماعی نیز تامین منابع در قانون صورت نگرفته است.
وی با بیان اینکه طبیعتا شاغل و بازنشسته حقوق همسانی 
دریافت نمی کنند، ادامه داد: از این رو شــخصی که امروز 
شاغل است و فردا بازنشسته می شود، حقوق بازنشستگی 
اش ۶۰ درصد زمانی اســت که شاغل بوده است چرا که 
کسورات بازنشســتگی از حقوقش کسر نمی شود. از این 
رو ما در تلاش هســتیم تا از طرق مختلف، مســئله این 

همترازی ها را در قالب گروه های مختلف روشن کنیم.
مصری با بیان اینکه صندوق بازنشستگی تامین اجتماعی 
تقریبــاً برای اجرای مصوبه فوق بــه ۵۰ همت منابع نیاز 
دارد، ادامــه داد: از این رو مقرر شــد تا کلیه صندوق های 
زیر مجموعه وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی جلسه ای 
برگزار کرده و با هم یک ســناریو مشــخصی را برای این 

قانون و حداکثر تا هفته آینده، تهیه کنند.
مصــری در ادامــه اظهار کرد: به بازنشســتگان اطمینان 
خاطر می دهیم که همه مســئولین جهت اجرای مصوبه 

همسان سازی حقوق بازنشستگان مصمم هستند.
وی با بیان اینکه دولت قبل مقدمات اجرای همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان را ایجاد کــرد، ادامه داد: دولت قبل 
حتی به عنوان علی الحســاب مبلغ یک میلیون تومان به 
حساب همه بازنشســتگان واریز کرد. با این حال شهادت 
دکتر رئیســی باعث شــد تا وقفه ای در این بخش ایجاد 
شود. این نماینده مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
مســئولین دولت چهاردهم هم جهت اجرای این مصوبه، 
مصمم هســتند، بیان کرد: با این حال ابتدا باید مباحث 
مطروحه که مورد اشــاره قرار گرفت، برطرف شود تا اگر 
قرار اســت عدالتی صورت گیرد، این عدالت حقوقی برای 

همه اعمال شود.

مجلس

و  مدنی  جامعه  گفت:  دولت  سخنگوی 
خیریه ها در کنــار دولت برای کاهش 
باختگان معدن  مشکلات خانواده جان 
طبس قرار داشــتند. موضوع مسکن 
آنان با همت وزیر راه حل شــد و یک 
واحد مسکونی به خانواده جان باختگان 
معدن طبس اهدا می شود. دیه به مبلغ 
1 میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان پرداخت 

خواهد شد.
به گزارش ایرنا، فاطمه مهاجرانی روز گذشته 
)ســه شــنبه( در نشســت خبری هفتگی 
خود در محل ســاختمان کوثر نهاد ریاست 
جمهوری گفت: در ابتدا می خواهم مجموعه 
اقداماتی که در هیات دولت برای التیام نهادن 
بر زخم خانواده  جان باختگان معدن طبس 
اندیشیده شــده را اعلام کنم، هر چند هیچ 
کدام از این موارد فقدان این عزیزان را برای 
خانواده ها جبران نخواهد کرد و این اقدامات 
تنها ممکن است اندکی تسلی بخش باشد و 

کمی از رنج آنها بکاهد.
وی ادامه داد: بنــا به تصمیم هیات دولت و 
برای حمایت از خانواده کارگران جان باخته 
مقــرر شــد وزارت راه و شهرســازی یک 
واحد مســکونی به خانواده معزز ایشــان در 
منطقه محل ســکونت اهدا نماید، همچنین 
بــا پیگیری هــای وزارت تعــاون کار و رفاه 
اجتماعی بعد از اجــرای روند انحصار وراثت 
مبلــغ ۱ میلیارد و ۲۰۰ میلیــون تومان به 
تمامی خانواده های جان باختگان تعلق خواهد 
گرفت. مهاجرانی تصریح کرد: ضمن این که 
با ترتیبات اتخاذ شــده از سوی وزارت کار از 
پایان همین ماه مستمری ماهانه خانواده های 

جانباختگان دایر خواهد شد.
وی تصریح کرد: در هفته گذشته، اصلی ترین 
کار دولت بحث و بررسی درباره کلیات لایحه 
بودجه ۱۴۰۴ بوده اســت. دولت با جلسات 
فشــرده صبح و بعد از ظهر، بررسی کلیات 
لایحه بودجــه و احکام مربوط به بخش های 
مختلف را در دستور کار خود قرار داده است.
وی گفت: امیدواریم دولت طبق برنامه ریزی 
بتواند در موعد مقرر ماه لایحه بودجه ۱۴۰۴ 

را تقدیم مجلس کند. 
از تولید خودروی داخلی 

حمایت می کنیم
سخنگوی دولت با تاکید بر اصل بر حمایت 
از تولید خــودروی داخلی، تاکید کرد: نباید 
فراموش کنیم که مردم ایران باید حق داشته 

باشند که خودروی غیر داخلی سوار شوند.
وی افــزود: تجمعی از درخواســت واردات 
خودروهــای خارجی داریم بــا اینحال این 
فرآیند آغاز شده اســت. درباره خودروهای 

کارکرده بحث زیاد است که آیا با شان مردم 
ایران همخوانی دارد یا نه؟ 

موضوعات فرهنگی با زور و باید 
عملی نمی شود

مهاجرانی در ادمه نشســت درباره اینکه آیا 
قانون عفاف و حجاب از سوی رئیس جمهور 
ابلاغ خواهد شد، گفت: موضوعات فرهنگی 
را با زور نمی شــود جا انداخــت بلکه با باور 
می تــوان جا انداخت، این دولت، دولت وفاق 
است و ســعی دارد با همدلی کارها را پیش 
ببــرد. قانــون در چارچوبی باید باشــد که 
منافع مردم در آن دیده شده باشد. در حال 
انجام کارهای کارشناسانه دقیقی هستیم تا 
موضوعات توان اجرا داشــته باشــد. چرا که 
قوانین باید پشــتوانه اجرایی داشــته باشد. 
معتقدیم کار فرهنگی را با »باید« و رویکرد 

»سلبی« نمی توان دنبال کرد.
وی درباره این که آیا نیروی انتظامی که تحت 
نظر وزارت کشور است می خواهد تغییری در 
رویه خود بدهد، بیان کرد: موضوعات در حال 

پیگیری است.
مهاجرانی با تاکید بــر اینکه کار معلمی به 
صلاحیت های ویژه نیازمند اســت، گفت: با 
توجه به حساسیت ویژه برخی مشاغل مثل 
معلمی، باید برای تربیت معلمان نیز ترتیبات 
خاصی لحاظ شود و لذا پرونده تعداد افرادی 
که شامل کد ۱۹ و ۵ شده اند، در حال بررسی 
است. ســخنگوی دولت در پاسخ به سوالی 
درباره رشــد اقتصادی کشــور گفت: بهبود 
وضعیت بهره وری و سرمایه گذاری خارجی 

موجب رشد اقتصادی می شود.
وی پیش بینی کرد که رشد اقتصادی کشور 
به ۴ درصد برســد و گفت: برای دســتیابی 
به رشــد ۸ درصدی نیاز به ســرمایه گذاری 
۲۰۰ میلیــارد دلاری خارجــی داریم و لذا 
تلاش می کنیم تعامل با کشورهای همسایه، 
بهبود سیستم ها به منظور بهره وری بیشتر و 
ایجاد ظرفیت برای سرمایه گذاران خارجی 
و داخلی، به رشد اقتصادی مورد نظر دست 
پیدا کنیم. سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی 
درباره روند انتخاب اســتانداران گفت: طبقه 
روال انتخاب وزرا و تشــکیل کارگروه هایی 
برای انتخاب، در انتخاب استانداران نیز این 
اتفاق تکرار شد، فعالان اقتصادی، اصولگرا و 
اصلاح طلب گزینه هایی را معرفی و در نهایت 

انتخاب نهایی انجام می شود.
مهاجرانی تاکید کــرد: به رای هیات وزیران 
و شــاخص های وزارت کشور اعتماد کنیم و 
افراد باید براساس عملکرد خود ارزیابی شوند، 
برای ارزیابی عملکرد استانداران هنوز کمی 
زود اســت. وی افزود: آحاد جامعه از افزایش 

قیمت هــا رنج می برند و ایــن از موضوعات 
جدی برای دولت اســت که جلوی افزایش 
قیمت ها را بگیرد. مهاجرانی تاکید کرد: تورم 
نقدینگی و افزایش قیمت موضوعاتی هستند 
که به صورت سلســه وار به یکدیگر وابسته 

هستند و دولت سعی در حل آنها دارد.
فیلترینگ نتوانسته به اهداف خود برسد

ســخنگوی دولت تاکید کــرد: وضع دولت 
راجع به فیلترینگ همان موضعی اســت که 
رئیــس جمهور قبل از انتخابــات اخذ کرد؛ 
موضع کاملًا شفاف است و فیلترینگ مضرات 

زیادی را ایجاد کرده است.
وی افــزود: این با نکته ای کــه مقام معظم 
رهبری دربــاره حکمرانی فضــای مجازی 
فرمودند، همخوانی نــدارد. حکمرانی لزوماً 
به معنای فیلترینگ نیســت، در چارچوب 
مصالح ملی و نظام، موضوع در حال پیگیری 
اســت و مضــرات فیلترینگ شــامل ایجاد 
حفره های امنیتی و دسترســی اقشار جامعه 
ازجمله دانش آموزان و کودکان به محتواهای 

نامناسب است.
وی ادامه داد: در چارچوب کار کارشناسانه، 
مصالح ملی و نظام، موضوع در حال پیگیری 
است و فراموش نکنیم که عدد و ارقام نشان 
می دهد که فیلترینگ نتوانســته به اهداف 
خود برسد.ســخنگوی دولت گفت: تا زمان 
تصویب اساسنامه، تمام مســائل مربوط به 
هوش مصنوعی طبق برنامه هفتم توســعه 
در معاونت علمی ریاست جمهوری پیگیری 
می شــود، حــدود ۳۰ عنــوان درســی در 
زمینه هوش مصنوعی از مهرماه امســال در 

دانشگاه ها در دستور کار قرار گرفته است.
رعایت قانون ممنوعیت واردات برنج 

در فصل برداشت
سخنگوی دولت ادامه داد: ما در کشور قانون 
ممنوعیت واردات برنج در فصل برداشــت را 
کامــلا رعایت می کنیم ، امــا از طرفی باید 

ذخایر راهبردی مردم تامین شود.
مهاجرانی افــزود: وقتی قیمــت جهانی به 
حداقل می رسد لازم است که ذخایر پر شود 
و این به معنای ورود به بازار نیســت بلکه به 
معنای پر کردن ذخایری است که کشور برای 

تامین امنیت غذایی خود نیاز دارد.
وی در پاســخ به سوالی درباره دستاوردهای 
ســفر رئیس جمهــور به قطر گفــت: دولت 
ســعی دارد در همه امور و شئون، از وعده ها 
و قول هایی که زود محقق نمی شــود، پرهیز 
کنــد. به همیــن دلیل ممکن اســت برای 
سفرهایی که انجام می شود نتوانیم دستاورد 

ذکر کنیم.
وی تاکید کرد: در طی سفرها و اقدامات است 

که می توانیم به دستاورد برسیم، استفاده از 
دارایی های نقدی ایــران حق طبیعی ایران 
اســت و در تلاشــیم که در روند عملیاتی 
کردن ایران از منابعی که در قطر وجود دارد، 

مشکلات را حل کنیم.
مهاجرانی درباره عدم دریافت معوقات برخی 
گندم کاران گفت: قیمت توافقی خرید گندم 
افزایش پیدا کرده است و میزان خرید گندم 
بیش از میزانی اســت کــه در قانون مصوب 
شــده بود. وی ادامه داد: ســازمان برنامه و 
بودجه تلاش می کند که معوقات و مطالباتِ 
به حق گندم کاران را پرداخت کند. ما هم از 
گندمکاران که در جهت اســتقلال غذایی و 
کمک به پر کردن ذخایر اســتراتژیک کشور 
تلاش می کنند تشــکر می کنیم و امیدواریم 
که ایــن پرداخت ها در اســرع وقت صورت 

گیرد.
مهاجرانــی در خصوص فــروش زمین های 
چابهار به اتباع افغانی گفت: هیچ وقت، هیچ 
گاه و هیــچ زمان در هیچ موقعیتی کشــور 
امنیت داخلی و امنیت مرزهای خود را برای 
هیچ مرکز اقتصادی به خطر نخواهد انداخت، 
بــه اتباع زمین فروخته نمی شــود، مالکیت 
و حاکمیــت زمین ها در اختیــار جمهوری 

اسلامی است و قابل انتقال نیست.
وی تاکیــد کرد: ممکن اســت بهره برداری 
زمین ها در قالب مصالح ملی و منافع مشترک 
سپرده شود ولی مالکیت زمین ها متعلق به 

نظام جمهوری اسلامی است
وی افزود: مسکن یکی از اولویت ها و مسائلی 
است که در راستای تسهیل ازدواج و جوانی 
جمعیت دارای اهمیت اســت و یک موضوع 
فرابخشی به حســاب می آید، رویکرد دولت 
پرهیز از عددسازی و بیان واقعیات به جامعه 
است.مهاجرانی گفت: بر اساس برنامه وزارت 
راه قرار اســت اولا ۸۰۰ هزار واحد مســکن 
حمایتــی بر روی اراضی ۹۹ ســاله تکمیل 
و ســاخته شــود که از این تعداد ۳۷۰ هزار 
قرارداد مشــارکت مدنی آن هــا با بانک های 
عمال تکیل شــده و مابقی نیز منتظر انعقاد 
قرارداد است. وی تاکید کرد: حدود ۱ میلیون 
۷۰۰ هزار واحد نیز بــه صورت خودمالکی 
شــهری و خودمالکــی روســتایی در حال 
ساخت اســت، ۲۰ هزار مسکن از ۸۰۰ هزار 

اولیه تحویل شده است.
تلاش دولت به کارگیری ظرفیت افراد 

دارای قابلیت است
مهاجرانــی افزود: هیچ قانونــی برای »فرد« 
نوشــته نمی شود و دولت تمام تلاش خود را 
به کار می گیرد که از افرادی که ظرفیت های 
قابل توجهی دارند اســتفاده کند. لذا تلاش 
می کنیم ظرفیت افرادی کــه می توانند در 
راستای حل مشکلات کشــور کمک کنند 
و دلســوز نظام هستند، بیشــتر در خدمت 
کشــور قرار بگیرد. وی در پاســخ به سوال 
دیگــری اظهار داشــت: باید خــط فقر را 
به درستی تعریف کنیم، رویکرد دولت پرهیز 
از عددسازی اســت؛ به همین جهت اینکه 
بگوییم دولت خط فقر را پایین آورده اســت 
درست نیست و مردم باید آن را درک کنند.

مهاجرانی ادامه داد: حــدود ۸ هزار میلیارد 
تومان به صورت نقــدی و ۳۰ هزار میلیارد 
تومــان بــه صــورت اوراق بــرای اجــرای 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان، در اختیار 

سازمان تأمین اجتماعی قرار گرفته است.
وی تاکید کرد: در حکم بازنشستگان کشوری 
برای هم ترازی با شــاغلین، پیچیدگی هایی 
وجود دارد که کار را مشکل کرده است. البته 
دولت فرایند را آغاز کرده اســت اما تا برای 
اینکه به خروجی برســد، کمی زمان می برد 
به همین دلیل به رویکرد علی الحساب روی 

آورده است.

مسئول اداره امور گزینش کشور گفت: 
رهبــران جمهوری  که  دیدگاه هایــی 
اســلامی بیان کردند با آنچه در جریان 
تفاوت  اســت،  افتاده  اتفاق  گزینش ها 

ماهوی دارد.
به گزارش ایســنا، محمدجعفــر قائم پناه در 
نشســت خبری با محوریت موضوع گزینش، 
اظهار کرد: این روزها ما شــاید بیش از روزی 
هزار یا گاهی حدود ۵۰۰ پیامک از قشرهای 
مختلف دریافت می کنیم که چرا ما گزینش 
نشده ایم. آنان جوانان کشور هستند و تحصیل 

کردند اما گزینش نشدند.
 وی افــزود: بایــد این موضوع کــه مطالبه 
و دغدغــه  مــردم و جوانان اســت را به طور 
کامل پاســخ دهیم. دیدگاه هایی که رهبران 
جمهوری اســلامی بیان کردند بــا آنچه در 
جریان گزینش ها اتفاق افتاده اســت، تفاوت 

ماهوی دارد.
مســئول اداره گزینش کشــور با یــادآوری 
دیدگاه های رهبری انقلاب در زمینه کیفیت 
گزینش گــری، اظهار کرد: رهبــری انقلاب 
اســلامی بر رعایت اصل شایسته ســالاری و 
توانمندی افراد و روزآمدسازی در امر گزینش 
تاکید دارند و این در حالی اســت که خلاف 
این عمل شــده و آن اقدام خلاف به ناحق به 

رهبری نسبت داده شده است.
قائم پناه یادآور شد: برای آموزگاری در ۱۴۰۳ 
در استخدام آموزش و پرورش ۶۳۶ هزار نفر 
شــرکت کردند. ظرفیت برای جذب ۲۸ هزار 
نفر بوده است اما ۷۲ هزار نفر از این میان به 
آموزش و پرورش معرفی می شوند. در مرحله 
اول ۲۱ هــزار نفر از این میان تأیید و بیش از 
۴۴ هزار نفر رد می شوند که عدد قابل توجهی 

است. مسئول اداره گزینش کشور تأکید کرد: 
۶۰ درصد امتیاز کسانی که در این میان تایید 
شده اند از مصاحبه اســت و مابقی آن امتیاز 
علمی اســت در حالی که باید نسبت، عکس 
این باشد. قائم پناه گفت: دولت آقای پزشکیان 
درصدد این است هم مشکل آموزش و پرورش 
را در این زمینه حل کند و هم یک تجدیدنظر 
جدی در زمینه گزینش داشــته باشد. این به 
معنای اینکه خدای نکرده ما از افراد ضدانقلاب 
کسانی را استخدام کنیم نیست، بلکه از همین 
مردم خوب و جوانان تحصیل کرده کشور خود 

استفاده می کنیم.
مسئول اداره گزینش کشور با تاکید بر اینکه 
در مصاحبــه گزینش ها، نگرش ســلیقه ای، 
مخالف سیاســت های کلی مورد نظر رهبری 
انقلاب اســت، اظهار کــرد: در آزمون دبیری 
۳۸۱ هزار نفر در سال ۱۴۰۳ شرکت کردند و 
ظرفیت، ۲۸ هزار نفر بوده است که در نهایت 
۴۸ هــزار نفر معرفی شــدند، اما از این میان 
۴۴۰۰ نفر کد ۱۹ گرفته اند و ۱۶ هزار و ۳۰۰ 
نفر از ظرفیت ۲۸ هزار نفره تکمیل شده است.

وی تصریح کرد: با وجود بیکاری و بدون شغل 
ماندن جوانــان تحصیل کرده، اما کلاس های 
بــدون معلم داریم که اشــکال بزرگی ایجاد 
کرده اســت. یعنی مجوز قانونی برای جذب 
معلم وجــود دارد، ولــی کلاس بدون معلم 
داریم. چون سخت گیری  سبب شد از ظرفیت 
قانونی آمــوزش و پرورش برای جذب ۵ هزار 

نفر استفاده نشود.
قائم پناه تصریح کرد: باید نگاه ویژه به کسانی 
داشــته باشــیم که باور دینی غیر از اکثریت 
جامعــه دارند. به ویژه برادران اهل ســنت و 
اهل حق؛ آنان باید بر اســاس باورهای دینی 

خودشان مورد گزینش قرار بگیرند.
مســئول اداره گزینش کشــور اظهــار کرد: 
ان شــاءالله در آینده نه چنــدان دور گزینش 
روزآمد خواهد شــد و سلیقه های شخصی را 

از آن دور خواهیم کرد.
وی تأکید کرد: ما قطعاً برنامه داریم؛ سازوکاری 
را که در قالب قانون و سیاست های کلی است 
روزآمدسازی می کنیم و به دنبال تجدیدنظر 
در زمینه گزینش هســتیم. می خواهیم نگاه 
جدیدی حاکم شود که اکثریت جامعه بتوانند 
از فرصتی که در دولت هســت بدون تبعیض 
استفاده کنند. مســئول امور گزینش کشور 
تصریح کرد: البته افرادی که ایران و جمهوری 
اسلامی را قبول ندارند شامل این تجدیدنظر 
در گزینش نمی شوند. هیچ نظام سیاسی هم 
چنین اجازه ای نمی دهد که کسانی که با اصل 
آن مخالفت دارند در ســازوکارهای انتخاب 

افراد، تایید شوند.
قائم پناه در عین حال تاکید کرد: کاری کنیم 
که گزینش ســلیقه ای نباشــد بلکه مطابق 

با شرایط اجتماعی باشــند. منطبق بر سال 
۱۳۶۰ نباشد منطبق بر ســال ۱۴۰۳ باشد. 
چه در زمینه پوشــش و چه در موارد دیگر، 

معیارهای اجتماعی روز در نظر گرفته شود.
مســئول اداره گزینش کشــور در پاســخ به 
پرسشــی درباره برنامه دولــت برای مقابله با 
حامی پــروری در انتصاب افــراد، گفت: این 
موضوع زمــان انتخاب وزرا هم مطرح شــد 
تا کســانی به عنوان گزینــه نهایی دولت به 
مجلس معرفی شوند که می توانند همراه تفکر 
رئیس جمهوری باشند و این رویکرد را قبول 

داشته باشند.
قائم پناه یادآور شــد: اگر دو سه نفر از وزرای 
قبلی هم در دولت حضور دارند، به این دلیل 
اســت که هم تخصص مربوطه را داشتند هم 
کارآمد بودند و یکی هم تفکر رئیس جمهوری 
را قبول کردند تا شــعار وفاق هم محقق شود 
که این شــعار اصلی آقای پزشکیان در زمان 
انتخابات بود و به صراحت می گفت که کشور 

را یک جناح نمی تواند اداره کند.

در نشست خبری سخنگوی دولت مطرح شد

حمایت دولت از خانواده جانباختگان معدن طبس
رویکرد دولت چهاردهم در قبال قانون عفاف و حجاب

مسئول اداره امور گزینش کشور:

سلیقه های شخصی را از گزینش دور خواهیم کرد




